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Ärenden Tid 

1. 8762
Val av protokollsjusterare

2. 8763
Godkännande av dagordning

3. SE-2023/00007
Informationsärende
- Information från politiken
- Rapport från eventuella verksamhetsbesök
- Förvaltningschefens information

- Måltidsservice informerar om smakbryggan på Klaraskolan

4. SE-2023/00205
Yttrande - Remittering av motion - Avskaffa de helvegetariska dagarna i 
skolmaten

5. SE-2023/00188
Yttrande - Remittering av Motion - Avskaffa kravet på inköp av ekologiska 
livsmedel

6. SE-2023/00213
Delegationsordning för servicenämnden

7. SE-2023/00222
Godkännande av behov av lokalinvesteringar - lokalförsörjningsplan

8. SE-2023/00001
Redovisning av delegationsbeslut

* Personalföreträdare har rätt att delta vid behandling av ärendet

*

*

*

*

*

*

*
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9. SE-2023/00032
Anmälningsärende servicenämnden december 2023

- Beslut om fördelning av nya statliga bidrag i budgetpropositionen 2024,
kommunfullmäktige §146, 2023-11-23

- Antagande av kommunfullmäktiges åtgärdsplan för klimatanpassning,
kommunfullmäktige §149, 2023-11-23

10. 9069
Övriga frågor

* Personalföreträdare har rätt att delta vid behandling av ärendet

*
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Informationsärende 

Sammanfattning av informationsärendet 

- Information från politiken
- Rapport från eventuella verksamhetsbesök
- Förvaltningschefens information
- Måltidsservice informerar om smakbryggan på Klaraskolan

Serviceförvaltningen 

Christel Rehmark, Administrativ chef 

Ärende SE-2023/00007 

Beslutsinstans: Servicenämnden 
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Remittering av motion - avskaffa de helvegetariska dagarna i skolmaten 

Serviceförvaltningens förslag till beslut 

Servicenämnden föreslår att kommunfullmäktige avslår motionen om att avskaffa helvegetariska dagar 
inom skolan, vilken motsätter sig Livsmedelsverkets riktlinjer. 

Sammanfattning av ärendet 

Sverigedemokraterna i Halmstad har skickat in en motion om att avskaffa de helvegetariska dagarna i 
skolmaten. 

1. Vad betyder förslagen i utredningen för nämndens verksamhetsområde?
2. Vad betyder förslagen i utredningen för Halmstads kommun?

Måltidsservice ligger i framkant kring hållbarhetstänket i måltidssituationen. Att helt plocka bort 
helvegetariska dagar gör att vi kommer att upplevas som en tillbakagång inom måltidens 
hållbarhetsarbete. Att gå från två helvegetariska dagar till att servera animaliska maträtter dagligen skulle 
innebära ett ökat utsläpp på 0,62 CO2e per måltid. Vi frångår även Livsmedelsverkets riktlinjer om att 
öka mängden frukt och grönt och att minska mängden kött. Flertal studier visar att intag av mycket 
vegetabilier har minskad risk för vanliga folksjukdomar. Det är därför bra om barn tidigt får lära sig att 
tycka om olika vegetariska rätter 

Att införa två dagar till med animalier kommer medföra ökade kostnader för måltidsservice vilket i sin 
tur genererar merkostnader för beställande förvaltning. 

Servicenämnden föreslår att kommunfullmäktige avslår motionen om att avskaffa helvegetariska dagar 
inom skolan 

Ärendets beredning 

Ärendet har beretts av verksamhetschef och kostutvecklare på måltidsservice. 

Beskrivning av ärendet 

Bakgrund 

Måltidsservice har goda kunskaper om vegetarisk matlagning och har sedan flera år tillbaka haft 
utbildningar inom vegetarisk matlagning regelbundet. Enlig svensk skollag (SFS 2010:800, 10 §) ska 
kommunen erbjuda en näringsriktig skolmåltid. Näringsriktig skolmåltid hänvisas skollagen till 

Ärende SE-2023/00205 

Beslutsinstans: Servicenämnden 
Ärendets ursprung: Kommunstyrelsen 
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2023-10-27 
SE-2023/00205   
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Nordiska Näringsrekommendationerna (NNR) som Livsmedelsverkets (SLV) riktlinjer bygger på. Det 
är dessa måltidsservice följer, så även vid helvegetariska dagar.  
Serviceförvaltningen och måltidsservice hade sedan tidigare beslutade mål kopplat till att minska 
klimatpåverkan. Ett av målen var att öka antalet serverade vegetariska måltider. Som en del i detta 
infördes en helvegetarisk dag 2017 inom förskolorna, grundskolorna och gymnasiet. Detta följer även 
Livsmedelsverkets riktlinjer med att öka mängden grönsaker och minska mängden kött. Måltidsservice 
fick i uppdrag inför 2020 att spara pengar åt Barn- och ungdomsförvaltningen som en del av 
kommunens effektiviseringar och som ett steg i detta infördes ytterligare en helvegetarisk dag inom 
förskola och skola. 
Inom skolan finns idag två alternativ att välja mellan, vilket ökar valmöjligheten för barn och elever. 
Två av dagarna är helt vegetariska, det vill säga att två vegetariska alternativ erbjuds. 
 
I gemensamma principer för inköp av livsmedel som beslutas av Servicenämnden upphandlas livsmedel 
med hänsyn till den nationella livsmedelsstrategin och med minsta möjliga klimatpåverkan som är 
ekonomiskt försvarbart.   
I kommunens riktlinjer för måltider som Kommunfullmäktige beslutar om har sedan ett par år tillbaka 
arbetats om och varit ute på remiss men är ännu inte hanterad och beslutad. 
 
Det är av stor vikt att berörda nämnder (beställare) inkommer med sitt yttrande kring helvegetariska 
dagar, då det ytterst är Kommunfullmäktige som beslutar om riktlinjen. 
 

Analys  

Analys av förslaget  

 
Frågeställningar 
I yttrandet vill kommunstyrelsen ha svar på motionens att-sats. Vi efterfrågar tydliga svar  
på bifall av motionens att-satser eller avslag på motionens att-satser. 
 
1. Vad betyder förslagen i utredningen för nämndens verksamhetsområde? 
2. Vad betyder förslagen i utredningen för Halmstads kommun? 
 
Vad betyder förslagen i utredningen för nämndens verksamhetsområde? 
Måltidsservice ligger i framkant kring hållbarhetstänket i måltidssituationen. Att helt plocka bort 
helvegetariska dagar göra att vi kommer att upplevas som en tillbakagång inom måltidens 
hållbarhetsarbete. Klimatpåverkan från livsmedel kommer att öka. Att avskaffa helvegetariska dagar 
helt medför ökade kostnader för måltidsservice vilket i sin tur genererar merkostnader för beställande 
förvaltning. 
 
 
Vad betyder förslagen i utredningen för Halmstads kommun? 
Inom skolan finns idag två alternativ att välja mellan, vilket ökar valmöjligheten för barn och unga. Två 
av dagar är helt vegetariska, det vill säga att två vegetariska alternativ erbjuds. Måltiden ska även ses 
som ett pedagogiskt verktyg och en introduktion i nya maträtter, smaker och kulturer. Att helt avskaffa 
helvegetariska dagar medför att eleverna kommer att begränsas i sin introduktion av smaker och 
maträtter och vi kommer inte kunna följa Livsmedelsverkets riktlinjer att lära barn och unga att tycka 
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om vegetariska maträtter. Helvegetarisk dag medför att fler provar vegetariska maträtter och lär sig äta 
det. 
Att avskaffa helvegetariska dagar helt medför ökade kostnader för måltidsservice vilket i sin tur 
genererar merkostnader för beställande förvaltning. 
 
I gemensamma principer för inköp av livsmedel som beslutas av Servicenämnden upphandlas livsmedel 
med hänsyn till den nationella livsmedelsstrategin och med minsta möjliga klimatpåverkan som är 
ekonomiskt försvarbart.   
 
I kommunens riktlinjer för måltider som Kommunfullmäktige beslutar om har sedan ett par år tillbaka 
arbetats om och varit ute på remiss men är ännu inte hanterad och beslutad.  
Det är av stor vikt att berörda nämnder (beställare) inkommer med sitt yttrande kring helvegetariska 
dagar, då det ytterst är Kommunfullmäktige som beslutar om riktlinjen.  
 
Observera att nämndens yttrande behöver ta tydlig ställning till motionens yrkande.  
Nämnden ska antingen tillstyrka (föreslå att kommunfullmäktige bifaller motionen) eller  
avstyrka (föreslå att fullmäktige avslår motionen) förslagen i motionen.  
 
Till frågeställningarna ovan önskar kommunledningsförvaltningen att servicenämndens svar inkluderar; 

• Hur är näringsinnehållet på de vegetariska rätterna jämfört med rätter med kött/fisk/fågel som 
serveras?  

• Vad skulle det innebära ekonomiskt att alltid ha animaliska alternativ på menyn? 

• Vad skulle det innebära i ökade klimatutsläpp från livsmedel? 
 
Hur är näringsinnehållet på de vegetariska rätterna jämfört med rätter med kött/fisk/fågel 
som serveras?    
Det är viktigt att ge barn en positiv attityd till mat och lära barnet att uppskatta hälsosam mat. För barn 
över två år gäller i stort sett samma kostråd som för vuxna. Välsammansatt vegetarisk mat har ett 
fullgott näringsinnehåll och ett flertal studier visar att vegetarianer har minskad risk för vanliga 
folksjukdomar. Det är därför bra om barn tidigt får lära sig att tycka om olika vegetariska rätter. 
Livsmedelverkets riktlinjer är att barn mellan fyra och tio år behöver ungefär 400 gram frukt och grönt 
per dag och barn över 10 år, ungdomar och vuxna 500 gram frukt och grönt per dag.   
Livsmedelsverkets generella råd gällande rött kött och chark är att äta högst 500 gram per vecka. Att 
hålla nere mängden är bra för både hälsan och miljön. Charkprodukter innehåller dessutom ofta mycket 
salt och mättat fett, vilket vi bör minska. Rött kött, framför allt chark, har även visat sig vara kopplat till 
ökad risk för vissa cancerformer.   
 
 
 

Hållbarhetsanalys  

Vid beräkningar i måltidsservice kostdatasystem ser vi en ökning på cirka 3 miljoner kronor årligen att 
gå från två helvegetariska dagar till att servera animalier (kött/fisk/fågel) varje dag.    
Att avskaffa helvegetariska dagar helt medför ökade kostnader för måltidsservice vilket i sin tur 
genererar merkostnader för beställande förvaltning. 
 
Vad skulle det innebära i ökade klimatutsläpp från livsmedel?   
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I Sverige står maten för ca 25 procent av hushållens klimatpåverkan. Vi behöver minska matens 
klimatpåverkan, bland annat genom en minskad köttkonsumtion. Klimatbudgeten för en måltid enligt 
One Planet Plate är 0,5 kg CO2e per måltid (lunch/middag) eller totalt 11 kg CO2e per vecka. För att 
uppnå det behöver vi öka andelen grönt på tallriken – med bland annat protein från växtriket – och äta 
mindre men bättre kött. 
Idag är utsläppet på skolmåltiden i snitt 0,72 CO2e per portion. Att gå från två helvegetariska dagar till 
att servera animaliska maträtter dagligen skulle innebära ett ökat utsläpp på 0,62 CO2e per måltid. 

Ärendets beslutsgång 

Kommunfullmäktige 
Kommunstyrelsen 
Servicenämnden 

Beslutsunderlag 

1. Yttrande 
2. Motion 

Information om beslutet 

Kommunstyrelsen 
 

Serviceförvaltningen 
 
Carl Westman, förvaltningschef 
Lisa Larsson, handläggare, Verksamhetschef 
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Remittering av motion - avskaffa de helvegetariska dagarna i 
skolmaten 
 
 
Sverigedemokraterna i Halmstad har skickat in en motion om att avskaffa de helvegetariska dagarna i 
skolmaten. 
 
1. Vad betyder förslagen i utredningen för nämndens verksamhetsområde? 
2. Vad betyder förslagen i utredningen för Halmstads kommun? 
 
Vad betyder förslagen i utredningen för nämndens verksamhetsområde? 
Måltidsservice ligger i framkant kring hållbarhetstänket i måltidssituationen. Att helt plocka bort 
helvegetariska dagar göra att vi kommer att upplevas som en tillbakagång inom måltidens 
hållbarhetsarbete. Klimatpåverkan från livsmedel kommer att öka. Att avskaffa helvegetariska dagar 
helt medför ökade kostnader för måltidsservice vilket i sin tur genererar merkostnader för beställande 
förvaltning. 
 

 
Vad betyder förslagen i utredningen för Halmstads kommun? 

      Inom skolan finns idag två alternativ att välja mellan, vilket ökar valmöjligheten för barn och unga. Två 
av dagar är helt vegetariska, det vill säga att två vegetariska alternativ erbjuds. Måltiden ska även ses 
som ett pedagogiskt verktyg och en introduktion i nya maträtter, smaker och kulturer. Att helt avskaffa 
helvegetariska dagar medför att eleverna kommer att begränsas i sin introduktion av smaker och 
maträtter och vi kommer inte kunna följa Livsmedelsverkets riktlinjer att lära barn och unga att tycka 
om vegetariska maträtter. Helvegetarisk dag medför att fler provar vegetariska maträtter och lär sig äta 
det. 
Att avskaffa helvegetariska dagar helt medför ökade kostnader för måltidsservice vilket i sin tur 
genererar merkostnader för beställande förvaltning. 

 

I gemensamma principer för inköp av livsmedel som beslutas av Servicenämnden upphandlas livsmedel 
med hänsyn till den nationella livsmedelsstrategin och med minsta möjliga klimatpåverkan som är 
ekonomiskt försvarbart.   
I kommunens riktlinjer för måltider som Kommunfullmäktige beslutar om har sedan ett par år tillbaka 
arbetats om och varit ute på remiss men är ännu inte hanterad och beslutad.  
Det är av stor vikt att berörda nämnder (beställare) inkommer med sitt yttrande kring helvegetariska 
dagar, då det ytterst är Kommunfullmäktige som beslutar om riktlinjen.  
 
Till frågeställningarna ovan önskar kommunledningsförvaltningen att servicenämndens svar inkluderar; 

• Hur är näringsinnehållet på de vegetariska rätterna jämfört med rätter med kött/fisk/fågel som 
serveras?  

• Vad skulle det innebära ekonomiskt att alltid ha animaliska alternativ på menyn? 

• Vad skulle det innebära i ökade klimatutsläpp från livsmedel? 
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Hur är näringsinnehållet på de vegetariska rätterna jämfört med rätter med kött/fisk/fågel 
som serveras?    
 
Det är viktigt att ge barn en positiv attityd till mat och lära barnet att uppskatta hälsosam mat. För barn 
över två år gäller i stort sett samma kostråd som för vuxna. Välsammansatt vegetarisk mat har ett 
fullgott näringsinnehåll och ett flertal studier visar att vegetarianer har minskad risk för vanliga 
folksjukdomar. Det är därför bra om barn tidigt får lära sig att tycka om olika vegetariska rätter. 
Livsmedelverkets riktlinjer är att barn mellan fyra och tio år behöver ungefär 400 gram frukt och grönt 
per dag och barn över 10 år, ungdomar och vuxna 500 gram frukt och grönt per dag.   
Livsmedelsverkets generella råd gällande rött kött och chark är att äta högst 500 gram per vecka. Att 
hålla nere mängden är bra för både hälsan och miljön. Charkprodukter innehåller dessutom ofta mycket 
salt och mättat fett, vilket vi bör minska. Rött kött, framför allt chark, har även visat sig vara kopplat till 
ökad risk för vissa cancerformer.   
 

Vad skulle det innebära ekonomiskt att alltid ha animaliska alternativ på menyn?   
Vid beräkningar i måltidsservice kostdatasystem ser vi en ökning på cirka 3 miljoner kronor årligen att 
gå från två helvegetariska dagar till att servera animalier (kött/fisk/fågel) varje dag.    
Att avskaffa helvegetariska dagar helt medför ökade kostnader för måltidsservice vilket i sin tur 
genererar merkostnader för beställande förvaltning. 
 
 

Vad skulle det innebära i ökade klimatutsläpp från livsmedel?   
I Sverige står maten för ca 25 procent av hushållens klimatpåverkan. Vi behöver minska matens 
klimatpåverkan, bland annat genom en minskad köttkonsumtion. Klimatbudgeten för en måltid enligt 
One Planet Plate är 0,5 kg CO2e per måltid (lunch/middag) eller totalt 11 kg CO2e per vecka. För att 
uppnå det behöver vi öka andelen grönt på tallriken – med bland annat protein från växtriket – och äta 
mindre men bättre kött. 
Idag är utsläppet på skolmåltiden i snitt 0,72 CO2e per portion. Att gå från två helvegetariska dagar till 
att servera animaliska maträtter dagligen skulle innebära ett ökat utsläpp på 0,62 CO2e per måltid. 
 

Servicenämnden föreslår att kommunfullmäktige avslår motionen om att avskaffa helvegetariska dagar 
inom skolan. 
 
 
 
 

Serviceförvaltningen 
 

Carin Jacobsson, ordförande 
Carl Westman, förvaltningschef 
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Remittering av Motion - Avskaffa kravet på inköp av ekologiska 
livsmedel 

Serviceförvaltningens förslag till beslut 

Servicenämnden föreslår att kommunfullmäktige avslår motionen om att avskaffa kravet på inköp av 
ekologiska livsmedel.  
  

Sammanfattning av ärendet 

Sverigedemokraterna i Halmstad har skickat in en motion om att avskaffa inköp av ekologiska 
livsmedel. 

1. Vad betyder förslagen i utredningen för nämndens/styrelsens verksamhetsområde? 

2. Vad betyder förslagen i utredningen för Halmstads kommun? 

 
Servicenämnden föreslår att kommunfullmäktige avslår motionen om att avskaffa kravet på inköp av 
ekologiska livsmedel. 
 

Ärendets beredning 

Ärendet har beretts av verksamhetschef och kostutvecklare på måltidsservice.   
 

Beskrivning av ärendet 

Bakgrund 

Det har inkommit en motion från Sverigedemokraterna i Halmstad. Sverigedemokraterna yrkar på att 
kommunfullmäktige beslutar om att avskaffa ekologiska livsmedel. 
 
 
Halmstads kommun upphandlar livsmedel med hänsyn till bland annat den nationella 
livsmedelsstrategin och utifrån de Halländska gemensamma principerna för inköp av livsmedel. Inköp 
av ekologiska livsmedel ska vara 30 % av inköpt volym (kilo) enligt beslut av Servicenämnden i februari 
2022. I och med det så bidrar Halmstad kommun till det nationella målet på 60 procent av den 
offentliga livsmedelskonsumtionen som ska utgöras av certifierade ekologiska produkter år 2030.  
 

Ärende SE-2023/00188 
 
Beslutsinstans: Servicenämnden 
Ärendets ursprung: Kommunstyrelsen 
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I Riktlinjer för måltidsverksamheten som beslutas av kommunfullmäktige anges att andelen ekologiskt 
producerade livsmedel som köps in ska öka. Riktlinjen har sedan ett par år tillbaka arbetats om och 
varit ute på remiss men är ännu inte hanterad och beslutad. Den bör ligga till grund för beslut i denna 
fråga. 

Analys  

Analys av förslaget  

Halmstads kommun upphandlar livsmedel med hänsyn till den nationella livsmedelsstrategin och med 
minsta möjliga klimatpåverkan som är ekonomiskt försvarbart. Genom att avskaffa ekologiska 
livsmedel så kommer Halmstad kommun inte att bidra till det nationella målet på 60 % av den 
offentliga livsmedelskonsumtionen som ska utgöras av certifierade ekologiska produkter år 2030. 
 
Servicenämnden beslutade i februari 2022 att anta ett mål på 30 % ekologiskt gällande val av livsmedel. 
Denna procentsats ligger i linje med övriga halländska kommuner och regionen. 
 
I Riktlinjer för måltidsverksamheten som beslutas av kommunfullmäktige anges att andelen ekologiskt 
producerade livsmedel som köps in ska öka. Riktlinjen har sedan ett par år tillbaka arbetats om och 
varit ute på remiss men är ännu inte hanterad och beslutad.  
Det är av stor vikt att berörda nämnder (beställare) inkommer med sitt yttrande kring inköp av 
ekologiska livsmedel då det ytterst är Kommunfullmäktige som beslutar om riktlinjen. 
 
Ekonomiskt perspektiv 
Att byta helt till konventionella produkter mitt i ett avtal kan medföra ökade kostnader, då nuvarande 
avtal bygger på ett antal ekologiska livsmedel.  
 
Prisjämförelse i kr/kg görs regelbundet mellan samtliga halländska kommuner och regionen på 20 
vanligt förekommande produkter, hänsyn har ej tagits till om det är ekologiska eller konventionella 
produkter. Kommunerna låg från 40,36 kr/kg till 49,44 kr/kg vid septembers jämförelse. Halmstad 
ligger på 43,35 kr/kg och totalt sett 14 % lägre i pris i jämförelse med Laholm som inte köper in 
ekologiska livsmedel. 
 

1. Vad betyder förslagen i motionen för nämndens verksamhetsområde?  
Inköpskostnaderna av råvaror ökar om omställningen sker till konventionella råvaror under 
nuvarande upphandling. Vid en ny upphandling av råvaror kan råvarukostnaden sänkas då 
fokus inte ligger på ekologiskt.  
 

2. Vad betyder förslagen i motionen för Halmstads kommun?  
Inköpskostnaderna av råvaror ökar om omställningen sker till konventionella råvaror under 
nuvarande upphandling. Vid en ny upphandling av råvaror kan råvarukostnaden sänka då fokus 
inte ligger på ekologiskt. 
 

 
 

Hållbarhetsanalys  
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Måltidsservice har under en lång tid arbetat med klimatfrågor såsom bland annat biologisk mångfald 
kopplat till de offentliga måltiderna. Ett omfattande arbete har gjorts med att upphandla livsmedel för 
de kommande åren. Målsättningen är att våra inköp och måltider ska ge positiva effekter för både miljö, 
klimat och hälsa. En del i detta är att planera matsedlarna så att en större andel av råvarorna är  
närodlade och klimatsmarta med inslag av ekologiskt. 
Maten berör direkt eller indirekt alla målen i Agenda 2030 och de offentliga måltidernas står för en stor  
andel av de totala måltiderna i Sverige. 
Genom inköp av ekologiska livsmedel så bidrar Halmstad kommun till det nationella målet på 60 % av 
den offentliga livsmedelskonsumtionen som ska utgöras av certifierade ekologiska produkter år 2030. 
 
Det är viktigt att vi ska fortsätta kunna ställa rätt krav på leverantörerna och de livsmedel som ska 
upphandlas för att uppnå dessa mål vilket blir svårt att uppfylla om vi avskaffar ekologiska livsmedel. 
 
 
 

Ärendets beslutsgång 

Kommunfullmäktige 
Kommunstyrelsen 
Servicenämnden 

Beslutsunderlag 

1. Yttrande 
2. Motion 

Information om beslutet 

Kommunstyrelsen 
 

Serviceförvaltningen 
 
Carl Westman, förvaltningschef 
Lisa Larsson, handläggare, Verksamhetschef 
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2023-10-23 
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Remittering av Motion - Avskaffa kravet på inköp av ekologiska 
livsmedel 
 

1. Vad betyder förslagen i motionen för nämndens verksamhetsområde?  

Inköpskostnaderna av råvaror ökar om omställningen sker till konventionella råvaror under 
nuvarande upphandling. Vid en ny upphandling av råvaror kan råvarukostnaden sänkas då 
fokus inte ligger på ekologiskt.  
 

 
2. Vad betyder förslagen i motionen för Halmstads kommun?  

Inköpskostnaderna av råvaror ökar om omställningen sker till konventionella råvaror under 
nuvarande upphandling. Vid en ny upphandling av råvaror kan råvarukostnaden sänka då fokus 
inte ligger på ekologiskt.  
 
 

Genom inköp av ekologiska livsmedel så bidrar Halmstad kommun till det nationella målet på 60 % av 
den offentliga livsmedelskonsumtionen som ska utgöras av certifierade ekologiska produkter år 2030, 
samt till Agenda 2023 där maten berörs i samtliga mål. 
Det är viktigt att vi ska fortsätta kunna ställa rätt krav på leverantörerna och de livsmedel som ska 
upphandlas för att uppnå dessa mål vilket blir svårt att uppfylla om vi avskaffar ekologiska livsmedel. 

 
Servicenämnden föreslår att kommunfullmäktige avslår motionen om att avskaffa kravet på inköp av 
ekologiska livsmedel. 
 
 
 

Servicenämnden 
 

Carin Jacobsson, ordförande 
Carl Westman, förvaltningschef 
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Delegationsordning för servicenämnden 

Serviceförvaltningens förslag till beslut 

Servicenämnden beslutar att ändra sin delegationsordning enligt förvaltningens förslag. Ändringen 
gäller från 2023-12-18  

Sammanfattning av ärendet 

Servicenämnden föreslås ändra sin delegationsordning. Syftet med delegation är att avlasta  
nämnden från visst beslutsfattande och att genom delegering av beslutsrätt effektivisera förvaltningen.  
Servicenämnden kan delegera beslutanderätt till presidiet och till förvaltningschef. 
De flesta besluten delegeras till förvaltningschef. Vissa beslut får fattas av andra tjänstepersoner när 
förvaltningschefen har lämnat över, vidaredelegerat, till dem.   
Rätten att delegera beslut regleras främst i kommunallagen, KL.  
 
Beslutsrätt enligt delegationsordningen gäller tillsvidare, men kan återkallas eller ändras av nämnden.  
Vid varje sammanträde med nämnden finns en punkt för anmälan av delegationsbeslut 
 
 

Ärendets beredning 

Utredningen har gjorts av förvaltningens ledning och stab i samråd med kommunjurist på 
kommunledingsförvaltningen.  
 

Beskrivning av ärendet 

Bakgrund 

Syftet med delegation är att nämnden ska avlastas med ärenden av mer rutinartad karaktär och få mer 
utrymme för behandling av mera principiella frågeställningar. Delegation av beslutsbefogenheter är ett 
viktigt medel för att skapa en effektivare kommunal förvaltning genom kortare beslutsvägar, snabbare 
handläggning och bättre service. Regler om delegering finns i kommunallagen. 
 
Beslutsrätt enligt delegationsordningen gäller tillsvidare, men kan återkallas eller ändras av nämnden. 
Vid varje sammanträde med nämnden finns en punkt för anmälan av delegationsbeslut 
 
 

Analys  

Ärende SE-2023/00213 
 
Beslutsinstans: Servicenämnden 
Ärendets ursprung: Serviceförvaltningen 
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Analys av förslaget  

Nuvarande delegationsordning antogs den 29 september 2021, SE § 33. 
I samband med ny mandatperiod så har en översyn av delegationsordningen gjorts. 
Det som har uppdaterats i föreliggande förslag är delegering av arbetsmiljöuppgifter, enligt ”Anvisning 
för ansvar och fördelning av arbetsuppgifter inom Halmstads kommun” 
 
 

Hållbarhetsanalys  

Bedömningen är att ingen fördjupad hållbarhetsanalys behöver göras, eftersom förslaget inte förväntas  
medföra några konsekvenser utifrån social, ekonomisk eller miljömässig hållbarhet. 

Ärendets beslutsgång 

Ärendet beslutas i servicenämnden. 

Beslutsunderlag 

1. Delegationsordning 

Information om beslutet 

Kommunledningsförvaltningen 
 

Serviceförvaltningen 
 
Carl Westman, förvaltningschef 
Christel Rehmark, handläggare, Administrativ chef 
 



 

 

 

  

Delegationsordning 
Servicenämnden 

 

Förslag ny delegationsordning  

Förslag till SE nämnd 2023-12-18 
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Inledning 
Syftet med delegationsordningen är att göra det tydligt vilka som fattar beslut i olika frågor. 
Nämnden för över beslut i detaljfrågor till enskilda förtroendevalda och tjänstepersoner. Det ger 
kortare beslutsvägar samtidigt som nämnden kan fokusera på övergripande frågor. 

I delegationsordningen finns inte beslut som är ren verkställighet. Det är i huvudsak vardagliga 
beslut som styrs av fastställda regler och rutiner med få eller inga valmöjligheter för den som 
arbetar med frågan men det kan också vara frågor där tydliga verksamhetsmål ger vägledning.  

Bestämmelser som styr delegation  
Regler för delegation finns i Kommunallagen (KL). Nämnden får inte delegera1   
1. ärenden som avser verksamhetens mål, inriktning, omfattning eller kvalitet, 
2. framställningar eller yttranden till fullmäktige liksom yttranden med anledning av att beslut av nämnden i dess helhet eller av fullmäktige har 

överklagats, 
3. ärenden som rör myndighetsutövning mot enskilda, om de är av principiell beskaffenhet eller annars av större vikt, 
4. ärenden som väckts genom medborgarförslag och som lämnats över till nämnden, eller 
5. ärenden som enligt lag eller annan författning inte får delegeras 

 

Delegationsordningen är en lista med de olika typer av ärenden som servicenämnden delegerar till  

• förtroendevalda2  

• ordföranden när det är brådskande3 

• tjänstepersoner4 
Delegatens beslut har samma juridiska verkan som om nämnden fattar dem. Nämnden kan ta 

tillbaka delegationen och delegaten kan i tveksamma fall lämna ärendet till nämnden. Vissa 

delegationsbeslut ska finnas tillgängliga för nämnden, anmälas5.  

 
1 KL 6 kap. 38 § 
2 KL 6 kap. 37 § 
3 KL 6 kap. 39 § 
4 KL 7 kap. 5 – 8 §§ 
5 KL 6 kap. 40 § och 7 kap. 8 § 

file://///ms-srv200/Users11-20/chrreh6815/Servicekontoret/LÄR%20del%20nämnd/Delegation/Delegationsordning%202021%20ny%20wordmall.docx%23_Toc82371262


 

 

Förvaltningschefen får vidaredelegera de ärendetyper som nämnden bestämt.6 . I dokumentet för 

vidaredelegation anges namngiven person eller titel. Den som fått delegation kan inte lämna över 

beslutsrätten till någon annan men den som är vikarie eller tillförordnad på tjänsten får samma 

befogenheter som delegaten. 

Delegat får inte fatta beslut om ärendet berör hen själv, någon i familjen7 eller på annat sätt kan 

minska förtroendet för hens objektivitet. Delegaten ska i de fallen anmäla sig jävig. 

Beslut delegerade till förtroendevalda 
 

Ärende Delegat Kommentar  
Beslut som är brådskande, inte 
kan avvakta till nästa möte.  

Ordförande Anmäls vid nämndens nästa sammanträde. 

Utbildning och tjänsteresor för 
ordförande. 

Vice ordförande Anmäls till nämnd, datum. 

Utbildning och tjänsteresor för 
övriga ledamöter och 
förvaltningschef. 

Ordförande Anmäls till nämnd, datum. 

 

Beslut som nämnden delegerar till förvaltningschef 
 

Allmänna ärenden 
  

 Ärende Får delegeras 
vidare 

Kommentar  

Såsom firmatecknare företräda 
servicenämnden. 

Ja  Rätt att företräda nämnden inom dess 
ansvarsområde beträffande löpande 
förvaltningsåtgärder som inte uttryckligen 
delegerats till annan funktionär.  

Överklagande av dom, domstols-
beslut eller myndighetsbeslut. 

 Ja Anmäls till nämnd, beslut och datum. 

Beslut att inte lämna ut allmän  
handling. 

 Ja Ingen anmälan. 

Revidering av informations-
hanteringsplan utom gallrings-
beslut och tidsfrister för dem. 

 Ja  Görs i samråd med kommunarkivarie.  
Ändringen anmäls till nämnd.  

Personuppgiftsbehandling  

 Ärende Får delegeras 
vidare 

Kommentar 

Beslut om rättelse eller radering 
av personuppgifter eller 
begränsning av behandling efter 
begäran från den registrerade. 
(allmänna dataskydds-
förordningen EU 2016/679) 

Ja Ingen anmälan. 

 
6 KL 7 kap. 6 § 
7 KL 6 kap. 28 - 31§§ och 7 kap. 4 § 



 

 

Avslå begäran om rättelse eller 
radering av personuppgifter eller 
begränsning av behandling från 
den registrerade. 

Ja Ingen anmälan. 

Beslut om avslag på begäran om 
dataportabilitet. 

Ja Ingen anmälan. 

Beslut att ingå 
personuppgiftsbiträdesavtal. 

Ja Anmäls till nämnd, ändamål. 

Personalärenden   

 Ärende Får delegeras 
vidare 

Kommentar 

Arbetsmiljöuppgifter Ja Ingen anmälan 
 

Anställning och lönesättning.  Ja Anmäls till nämnd: titel, tjänstgöringsgrad 
och datum. 

Avsked, uppsägning från 
arbetsgivarens sida. 

Nej Ingen anmälan. 

Beslut om ekonomiska 
stimulansåtgärder för ett förlängt 
arbetsliv. 

Ja Anmäls till nämnd, antal. 

Ekonomiärenden   

 Ärende Får delegeras 
vidare 

Kommentar 

Utse beslutsattestant. Ja Ingen anmälan. 

Upphandling över 100 basbelopp 
upp till 200 basbelopp. 

Nej Ingen anmälan. 

Upphandling upp till 100 
basbelopp. 

Ja Ingen anmälan. 

 

  



 

 

Kommunallagen 6 kap.  
Jäv 
28 § 

En förtroendevald är jävig, om 
1. saken angår honom eller henne själv eller hans eller hennes make, sambo, förälder, barn eller syskon eller någon annan närstående 

eller om ärendets utgång kan väntas medföra synnerlig nytta eller skada för den förtroendevalde själv eller någon närstående, 

2. han eller hon eller någon närstående är ställföreträdare för den som saken angår eller för någon som kan vänta synnerlig nytta eller 
skada av ärendets utgång, 

3. ärendet rör tillsyn över sådan kommunal verksamhet som han eller hon själv är knuten till, 

4. han eller hon har fört talan som ombud eller mot ersättning biträtt någon i saken, eller 
5. det i övrigt finns någon särskild omständighet som är ägnad att rubba förtroendet för hans eller hennes opartiskhet i ärendet. 

29 § 

Om det är uppenbart att frågan om opartiskhet saknar betydelse, ska nämnden bortse från jäv. 

30 § 

En förtroendevald som är jävig i ett ärende hos en nämnd får inte delta eller närvara vid handläggningen av ärendet. Den förtroendevalde 

får dock vidta åtgärder som inte någon annan kan utföra utan att handläggningen försenas avsevärt. 
Den som känner till en omständighet som kan antas utgöra jäv mot honom eller henne ska självmant uppge det. 

Har det uppkommit en fråga om jäv mot en förtroendevald och har någon annan inte trätt i dennes ställe, ska nämnden snarast besluta 

i jävsfrågan. Den som jävet gäller får delta i prövningen av jävsfrågan endast om nämnden annars inte är beslutsför och någon annan inte 
kan tillkallas utan olägligt uppskov. 

31 § 

Om ett ärende hos en nämnd berör ett aktiebolag där kommunen eller regionen äger minst hälften av aktierna eller en stiftelse där 

kommunen eller regionen utser minst hälften av styrelseledamöterna, ska den som handlägger ärendet inte anses jävig enligt 28 § 2 eller 5 

enbart på grund av att han eller hon är ställföreträdare för bolaget eller stiftelsen eller på något annat sätt är knuten dit. Detta gäller inte 
när en nämnd handlägger ärenden som avser myndighetsutövning mot enskilda. 

Den som handlägger ett ärende hos en nämnd ska inte heller anses jävig enligt 28 § 5 enbart på grund av att han eller hon tidigare har 
deltagit i handläggningen av ärendet hos en annan nämnd. 

Delegering av ärenden 
37 § 

En nämnd får uppdra åt presidiet, ett utskott, en ledamot eller ersättare att besluta på nämndens vägnar i ett visst ärende eller en viss grupp 
av ärenden. En nämnd får även uppdra åt en anställd att besluta enligt 7 kap. 5–8 §§. 

38 § 

Beslutanderätten får inte delegeras när det gäller 

1. ärenden som avser verksamhetens mål, inriktning, omfattning eller kvalitet, 
2. framställningar eller yttranden till fullmäktige liksom yttranden med anledning av att beslut av nämnden i dess helhet eller av 

fullmäktige har överklagats, 

3. ärenden som rör myndighetsutövning mot enskilda, om de är av principiell beskaffenhet eller annars av större vikt, 
4. ärenden som väckts genom medborgarförslag och som lämnats över till nämnden, eller 

5. ärenden som enligt lag eller annan författning inte får delegeras 

39 § 

En nämnd får uppdra åt ordföranden, eller en annan ledamot som nämnden har utsett, att besluta på nämndens vägnar i ärenden som är så 
brådskande att nämndens avgörande inte kan avvaktas. 

Anmälan av beslut 
40 § 

Nämnden ska besluta i vilken utsträckning beslut som har fattats med stöd av uppdrag enligt 37 § ska anmälas till den. Beslut som inte 
anmäls ska protokollföras särskilt, om beslutet får överklagas enligt bestämmelserna i 13 kap. 

Sådana beslut som avses i 39 § ska anmälas vid nämndens nästa sammanträde. 

Kommunallagen 7 kap.  
Jäv 
4 § 

I fråga om jäv för de anställda ska bestämmelserna i 6 kap. 28–32 §§ tillämpas. 

Delegering av ärenden 
5 § 

En nämnd får uppdra åt en anställd hos kommunen eller regionen att besluta på nämndens vägnar i ett visst ärende eller en viss grupp av 

ärenden, dock inte i de fall som avses i 6 kap. 38 §. 

6 § 

Om en nämnd med stöd av 5 § uppdrar åt en förvaltningschef inom nämndens verksamhetsområde att fatta beslut, får nämnden överlåta åt 

förvaltningschefen att i sin tur uppdra åt en annan anställd inom kommunen eller regionen att fatta beslutet. 

Anmälan av beslut 
8 § 

Nämnden ska besluta om i vilken utsträckning beslut som har fattats med stöd av uppdrag enligt 5 och 6 §§ ska anmälas till den. Beslut som 
inte anmäls ska protokollföras särskilt, om beslutet får överklagas enligt bestämmelserna i 13 kap. 

 

https://open.karnovgroup.se/route/SFS2017-0725_K6_P28
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Godkännande av behov av lokalinvesteringar - lokalförsörjningsplan 

Serviceförvaltningens förslag till beslut 

Servicenämnden beslutar att godkänna serviceförvaltningens behov av lokalinvesteringar enligt bilaga 
och överlämnar den till fastighetsnämnden.  

Sammanfattning av ärendet 

Nämnderna ska lämna förslag på investeringar för lokaler till fastighetsnämnden senast den 31 
december 2023. Nämndernas investeringsbehov behövs för att kunna bedöma investeringsbehov och 
kostnadsberäkna investeringarna för kommande planeringsperiod. Lokalinvesteringarna kommer att 
ligga till grund för arbetet inför beslut om planeringsdirektiv med budget 2025-2029. 

Ärendets beredning 

Ärendet är beretts inom serviceförvaltningens verksamheter. 
Samråd har skett med kommunledningsförvaltningen och teknik- och fastighetsförvaltningen.  
 

Beskrivning av ärendet 

Bakgrund 

Behovet av kommunens lokalinvesteringar sammanställs av teknik- och fastighetsförvaltningen. 
Nämnderna ska lämna sina förslag till fastighetsnämnden senast 31 december för beslut i 
kommunfullmäktige i juni 2023 om planeringsdirektiv med budget. 

Analys  

Analys av förslaget  

Se bilaga behov av lokalinvesteringar. 

  

  

Ärendets beslutsgång 

Kommunfullmäktige 
Kommunstyrelsen 
Teknik- och fastighetsnämnden 
Servicenämnden 

Ärende SE-2023/00222 
 
Beslutsinstans: Servicenämnden 
Ärendets ursprung: Serviceförvaltningen 
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Beslutsunderlag 

1. Behov av lokalinvesteringar. 

Information om beslutet 

Teknik- och fastighetsförvaltningen 
 

Serviceförvaltningen 
 
Carl Westman, förvaltningschef 
Pernilla Hagman, utvecklingsledare måltidsservice 
Christel Rehmark, handläggare, Administrativ chef 
 



Lokalinvestering Motivering Konsekvensanalys

Finansiering inom 

befintlig 

budgetram

Kommuntransport verkstad samt 

FM-service grönyteverksamhet på Krämaren

Kommuntransport och FM service har idag en del av sin organisation förlagd till Krämaren. Här finns fordonsverkstad samt FM:s grönyteverksamhet. Vår 

fordonsverkstad hanterar idag drygt 800 av kommunens fordon och maskiner. FM:s grönyteverksamhet samt hantverkare har personal samt sina fordon och 

maskiner på området. Verksamhetslokalerna är slitna och inte ändamålsenliga. Lokalerna är byggda på 70 talet och underhållna i begränsad omfattning. På 

Krämaren finns även kontor, matsal och omklädningsrum samt en liten kundmottagning. Även dessa lokaler är i mycket dåligt skick, inte minst omklädning och 

sanitära utrymmen för kvinnor saknas. Nuvarande lokaler skapar arbetsmiljömässiga konflikter och samverkansproblem vilket medför dålig stämning och 

svårigheter att rekrytera nya medarbetare. 

Framtida förutsättningar

Fordonsverkstaden transformerades 2019 till utpräglad serviceenhet. Serviceenheten är ett nav för kommunens fordon och maskiner där service, reparationer, 

besiktning och uthyrning av fordon hanteras kommungemensamt. Service och reparationer av lätta fordon utförs inte i egen regi utan köps via upphandlade 

leverantörer. Viss underhållsservice och reparation av tunga fordon och maskiner utförs i begränsad omfattning. Den nya serviceenheten behöver i sin nya roll 

främst lokaliteter för besiktning av fordon samt enklare underhållsarbeten. En lättillgänglig kundmottagning för kommunens verksamheter tillsammans med bra 

uppställningsytor är nödvändiga. Utvecklingen av fordon ställer krav på infrastruktur (el-laddning). För att stödja Kommuntransports verksamheter behöver det 

finnas ändamålsenliga utrymmen för omklädning, matsal och kontorsplatser för servicepersonal och chef. FM-service verksamhet behöver ändamålsenliga 

utrymmen för omklädning, matsal, mötesrum samt kontorsplatser för personalen och samordnare. Det behövs även utrymmen för hantverkarna där 

snickerimaskiner kan ställas upp och användas på plats. Förrådsytor för material, fordon och släp för båda grupperna. 

Samordning 

För att få till bra, funktionella och kostnadseffektiva lokaliteter är det mycket viktigt att planering av ytor samordnas tillsammans med samtliga berörda 

verksamheter. 

Lokalerna är byggda på 70 talet och underhållna i begränsad omfattning. Verksamhetslokalerna är 

slitna och inte ändamålsenliga. 

På Krämaren finns även kontor (barack placerad i verkstadslokalen), matsal och omklädningsrum 

samt en liten kundmottagning. Även dessa lokaler är i mycket dåligt skick, inte minst omklädning 

och sanitära utrymmen för kvinnor saknas. Nuvarande lokaler skapar arbetsmiljömässiga konflikter 

och samverkansproblem vilket medför dålig stämning och svårigheter att rekrytera nya 

medarbetare. 

För att minska ledtider och kunna ge en utökad service för våra kunder är ändamålsenliga lokaler 

helt nödvändiga. Kommunen växer och utan bra förutsättningar kommer inte nuvarande 

verksamheter att fungera.

Nej

Resurskök för händelse av kris 

(samhällsviktig verksamhet)

Måltidsservice har samhällsviktiga tjänster då vi hanterar och levererar måltider och livsmedel, där även vatten ingår inom definitionen av livsmedel.  Därför 

behöver vi förstärka våra resurskök. Som grund för vårt äskande hänvisar vi till kommunens riktlinjer och krisberedskap.

Kommentar från måltidsservice 2023: Behovet finns fortfarande. 

Om inte investeringar kan ske kan kommunen inte uppehålla sin kontinuitetsplanering. Nej

Måltidsservice är i behov av kök i 

kommande projekt.

Måltidsservice är i behov av kök i kommande projekt. Vid ny- och ombyggnad av kök ska varje område utredas utifrån dess olika förutsättningar, de större 

verksamheterna ska ha tillagningskök och förse mindre verksamheter i närområdet med måltider. Det behöver även utredas om det ska vara ett tillagningskök 

med extra resurs.

Vid val av kök finns många aspekter att ta hänsyn till och måste göras i varje enskilt projekt. 

Påverkande faktorer kan vara antalet mottagningskök i området, elevantal, ekonomi, transportväg, 

mottagningsmöjligheter, utrustning/underhåll, myndighetskrav, lagar och bemanning. 

Måltidsservice kan inte lämna in behov av kök innan vi fått in all fakta kring projektet.

Nej

Valkansli lokal Idag förfogar valkansliet över en lokal som är klassad som rivningsobjekt. I centrumutvecklingsplanen upplyser man att markanvändningen ska bli en ny 

blandad stadsbebyggelse. Detta medför att verksamheten kommer att behöva ny lokal inom snar framtid.

Nuvarande lokaler har både för- och nackdelar för verksamheten. 

Fördelar: 

De tre största fördelar är att lokalerna är tillräckligt stora, de är kända för de flesta av 

röstmottagarna och i lokalerna ryms alla delar av verksamheten som kan kopplas till en fast lokal. 

I samma byggnad finns det: kontor, lager, arkiv och personalutrymmen. Under valperioden görs alla 

förberedelser i samma lokaler, allt från planering och packning till förvaring av material samt 

mottagning och sortering av röster. Det finns även ett stort sammanträdesrum som är lämplig för 

stora möten och även för utbildningar vid behov. 

Nackdelar: 

Nackdelarna är att lokalerna är gamla och ska rivas. Det är dålig ventilation och 

uppvärmningssystem är gamla. Allt tyder på att isoleringen är undermålig med tanke på att det är 

för varmt på sommaren samtidigt som det är svårt att få upp värmen på vintern. Inför planering av 

flytt till andra lokaler bör man ta med sig de kända fördelar samt eliminera nackdelarna med 

nuvarande lokal. 

En önskvärd lokal skulle kunna se ut på följande sätt: 

Om den framtida lokalen inte har tillräckligt med utrymme då är konsekvenserna att vi behöver 

flera mindre lokaler vilket kan medföra mer tidsåtgång och logistiska utmaningar i samband med 

packning och utkörning av material till vallokaler. Inhämtning av material, samt lagring av material 

mellan valen. Samlokalisering ger positiva effekter då alla olika arbetsmoment sker under samma 

tak och då kan samma personalstyrka genomföra fler arbetsmoment utan att behöva lägga tid på 

transporter mellan olika ställen. Verksamheten är mindre sårbar vid personalfrånvaro i samband 

med sjukdomar och ledigheter, då all fast personal finns under samma tak och olika roller kan 

hjälpas åt vid bemanning. Valsäkerheten borde bli högre då alla förtidsröster tas emot, sorteras och 

förvaras på samma plats med samma höga brand- och inbrottsäkerhet och skydd.

Nej



Titel Sysselsättningsgrad Datum Anmälan till nämnd
Lokalvårdare        100 2023-11-01 December

Lokalvårdare        100 2023-11-06 December

Köksbiträde         100 2023-11-20 December

Fastighetsskötare   100 2023-11-06 December
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KF § 146 Dnr KS-2023/00423  

 

Beslut om fördelning av nya statliga bidrag i 
budgetpropositionen 2024 
 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar om tilläggsanslag i form av ökade driftmedel 2024 till 
socialnämnden, anslagsområde 750, med 30 mnkr, barn- och ungdomsnämnden, 
anslagsområde 641, med 25 mnkr, utbildnings- och arbetsmarknadsnämnden, 
anslagsområde 651, med 10 mnkr och hemvårdsnämnden, anslagsområde 770, med 5 
mnkr, och att finansiering sker genom det statliga tillskottet av generella statsbidrag om 
70 mnkr i budgetpropositionen 2024. 
 

Ärendet 
Regeringen har i budgetpropositionen 2024 aviserat förstärkta statsbidrag till kommun- 
och regionsektorn. Bland annat förstärks de generella statsbidragen med 10 mdr, varav 
Halmstads kommun enligt regeringens underlag tilldelas 70 mnkr.  
 
Kommunstyrelsens ordförande har givit kommunledningsförvaltningen i uppdrag att 
skriva fram ett ärende där det beslutas hur dessa 70 mnkr ska hanteras inom 
kommunen. Enligt det politiska initiativet fördelas samtliga nya medel till kommunens 
nämnder. Medlen fördelas mellan socialnämnden (30 mnkr), barn- och 
ungdomsnämnden (25 mnkr), utbildnings- och arbetsmarknadsnämnden (10 mnkr) och 
hemvårdsnämnden (5 mnkr). 
 
I och med att kommunens intäkter i form av generella statsbidrag kommer att ökas med 
70 mnkr under 2024 innebär förslaget om att fördela dessa 70 mnkr till kommunens 
nämnder att kommunens budgeterade resultat kommer att förbli oförändrat i 
förhållande till det beslut om mål och budget som beslutades av kommunfullmäktige i 
juni 2023. 
 

Ärendets beredning 
Kommunstyrelsen, 2023-11-07, KS § 295 
Kommunstyrelsens personal- och ledningsutskott, 2023-10-17, KPLU § 139 
Ärendet är ett politiskt initiativ. Kommunledningsförvaltningen, avdelningen för 
ekonomi och upphandling, har skrivit fram ärendet på uppdrag av kommunstyrelsens 
ordförande. 
Planeringsdirektiv med budget 2024-2028, 2023-06-14 KF § 182 
 

Förvaltningens förslag till beslut 
Kommunfullmäktige beslutar om tilläggsanslag i form av ökade driftmedel 2024 till 
socialnämnden, anslagsområde 750, med 30 mnkr, barn- och ungdomsnämnden, 
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anslagsområde 641, med 25 mnkr, utbildnings- och arbetsmarknadsnämnden, 
anslagsområde 651, med 10 mnkr och hemvårdsnämnden, anslagsområde 770, med 5 
mnkr, och att finansiering sker genom det statliga tillskottet av generella statsbidrag om 
70 mnkr i budgetpropositionen 2024. 
 

Yrkanden 
Ella Kardemark (KD), Willy Schütt (V), Arber Gashi (S), Amina Boulaabi (MP), Stefan 
Pålsson (S), Andreas Ahlqvist (SD) och Niclas Bexelius (L) yrkar bifall till 
kommunstyrelsens förslag.  
 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutar enligt kommunstyrelsens förslag. 
 
_______ 
 

Justeringsdag 

 

 

2023-11-27 

 

Sekreterare Eda Kalatch  

   

Ordförande Susanne Beide 

 

   

Justerare Jan-Åke Hansson Lars-Roland Svensson 
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KF § 149 Dnr KS-2023/00247  

 

Antagande av kommunfullmäktiges åtgärdsplan för 
klimatanpassning 
 

Beslut 
1. Kommunfullmäktige beslutar att anta Kommunfullmäktiges åtgärdsplan för klimatanpassning 
enligt handlingarna: kommunfullmäktiges åtgärdsplan för klimatanpassning, Bilaga 1 fastigheter 
och Bilaga 2 infrastruktur.  
 
2. Kommunfullmäktige beslutar att godkänna Samrådsredogörelse till kommunfullmäktiges 
åtgärdsplan för klimatanpassning. 
 

Ärendet 
Klimatförändringarna är ett faktum enligt vetenskaplig forskning sammanställd av FN:s 
klimatpanel (IPCC); medeltemperaturen har ökat, nederbördsmönster förändrats, 
glaciärer smälter och havsnivån stiger. Redan nu påverkas Halmstads kommun av 
översvämningar, värmeböljor och erosion. Denna påverkan förväntas öka i framtiden 
som en effekt av klimatförändringar. Dessutom tillkommer påverkan från ras och skred 
i framtiden. 
 
I kommunstyrelsens plan för klimatanpassning (klimatanpassningsplanen) finns åtgärder som 
handlar om att ta fram en åtgärdsplan. Som ägare av fastigheter och en stor andel 
samhällsviktiga verksamheter behöver Halmstads kommun veta hur sårbar vi är. 
Ambitionen för klimatanpassningsarbetet är att minska sårbarheten i kommunen och 
samtidigt ta vara på möjligheterna för att få en långsiktigt robust och resilient samhälle. 
 
Totalt ligger drygt 100 fastigheter med kommunala verksamheter och cirka 70 
kommunalt ägda vägavsnitt i riskzon för klimatförändringarnas effekter. Av dessa är 
cirka 40 fastigheter i annans ägo. Dessa har prioriterats och de som är högst prioriterade 
har fått en tidsplan. 
 

Ärendets beredning 
Kommunstyrelsen, 2023-11-07, KS § 298 
Kommunstyrelsens samhällsbyggnadsutskott, 2023-10-17, KSU § 146 
Kommunledningsförvaltningen, samhällsutvecklingsavdelningen och 
kommunledningsstaben i samråd med barn- och ungdomsförvaltningen, 
hemvårdsförvaltningen, kulturförvaltningen, räddningstjänsten, serviceförvaltningen, 
socialförvaltningen, teknik- och fastighetsförvaltningen, utbildnings- och 
arbetsmarknadsförvaltningen samt Halmstads Fastighets AB, Halmstads Energi och 
Miljö AB samt Laholmsbuktens Vatten och VA  
Barn- och utbildningsnämnden, 2023-09-02, BUN § 89 
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Halmstads Fastighets AB, 2023-08-24 
Hemvårdsnämnden, 2023-08-30, HN § 97 
Kulturnämnden, 2023-09-01, KN § 90 
Räddningsnämnden, 2023-08-24, RN § 36 
Servicenämnden, 2023-06-19, SE § 30 
Socialnämnden, 2023-08-24, SN § 51 
Teknik- och fastighetsnämnden, 2023-08-28, TKFN § 96 
Utbildnings- och arbetsmarknadsnämnden, 2023-08-29, UAN § 80 
 

Förvaltningens förslag till beslut 
1. Kommunfullmäktige beslutar att anta Kommunfullmäktiges åtgärdsplan för klimatanpassning 
enligt handlingarna: kommunfullmäktiges åtgärdsplan för klimatanpassning, Bilaga 1 fastigheter 
och Bilaga 2 infrastruktur.  
 
2. Kommunfullmäktige beslutar att godkänna Samrådsredogörelse till kommunfullmäktiges 
åtgärdsplan för klimatanpassning.  
 

Yrkanden 
Ola Nilsson (MP) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag.  

 
Niclas Bexelius (L) yrkar att i Åtgärdsplan för klimatanpassning, sist i andra stycket, lägga till 
en mening under rubriken Ansvar på sidan 3 med följande lydelse: 
Kommunen ansvar även för de översvämmningsskydd och åtgärder som skall byggas utmed Nissan och 
mot havet. 
 

Beslutsgång 
Ordföranden (M) prövar Niclas Bexelius (L) yrkande och konstaterar att 
kommunfullmäktige beslutar att avslå detta.  
 
Ordföranden (M) prövar kommunstyrelsens förslag och konstaterar att 
kommunfullmäktige beslutar enligt detta.  
 
Kommunfullmäktige beslutar enligt kommunstyrelsens förslag. 
 
_______ 
 

Justeringsdag 

 

 

2023-11-27 

 

Sekreterare Eda Kalatch  

   

Ordförande Susanne Beide 
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Justerare Jan-Åke Hansson Lars-Roland Svensson 
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